
 

Motion om att profilera Sipoon lukio som företagargymnasium, Timo Rope m.fl. 

 

41/00.02.00/2019 
 
KFGE § 14 Fullmäktige 28.1.2019 

 
 
Timo Rope och tio andra fullmäktigeledamöter lämnade in en motion, där 
de föreslår att Bildningsväsendet i Sibbo utreder möjligheterna att ändra 
Sipoon lukios profilering till ett företagargymnasium samt att åtgärder 
vidtas för att genomföra detta projekt.  
 
Bilaga 
Bilaga 1 / 14 § KFGE: Motion 
 
Beslut 
Fullmäktige antecknade motionen för kännedom. 
 

   

Finska utbildningssektionen 11.05.2021 § 24 

  

Beredare: Rektor Aarne Alatalo, aarne.alatalo(at)sibbo.fi 
Specialplanerare Hanna Kindstedt, hanna.kindstedt(at)sibbo.fi 

Timo Rope och tio andra fullmäktigeledamöter lämnade in en motion där 
de föreslår att Bildningsväsendet i Sibbo utreder möjligheterna att ändra 
Sipoon lukios profilering till ett företagargymnasium. I motionen lyften man 
fram idéen om Sipoon lukios profilering som ett företagargymnasium där 
företagandet är i centrum. Målet är att gymnasiet på så sätt skulle skiljas åt 
från så kallade normala gymnasier utan profilering.  

De som tecknat under motionen hänvisar till att det för Sipoon lukio är 
utmanande att skilja sig från andra gymnasier. Sibbo har en möjlighet att 
kombinera den profilering som gymnasiet behöver med det främjande av 
företagaranda som vår kommun behöver, både bland de unga och som en 
imagefaktor också i en bredare skala. Samtidigt kunde man gynna 
kommunens mål på längre sikt, nämligen att det i Sibbo skulle grundas nya 
företag, för företagarutbildningen har bevisligen konstaterats korrelera 
positivt med antalet nya företagare. 

Bildningsväsendet har bett rektorn i Sipoon lukio Aarne Alatalo att utreda 
saken och ge ett bemötande till fullmäktigemotionen.  

Rektorn i Sipoon lukio Aarne Alatalo föreslår följande som sitt bemötande 
till fullmäktigemotionen:  

Sipoon lukio har under de senaste fem åren profilerat sig som ett lärosäte 
av hög kvalitet, vilket också kan bevisas med alla allmänt tillgängliga 
kvalitetsmätare.  

Sipoon lukio har redan under tio års tid haft en hockeylinje. I höstas har 
gymnasiet också börjat erbjuda en bland sökarna mycket populär linje 



specialiserad på naturvetenskaper och matematik (LUMA), som gymnasiet 
ämnar fortsätta bygga på under de följande två läsåren. LUMA-linjen är ett 
svar på antagningskriterierna hos universitet och högskolor som sätter 
högre värde på naturvetenskapliga och matematiska ämnen. 

Studerande som har Sipoon lukio som sitt första val har enligt 
Kommunförbundets specialsakkunnig Värri och den senaste statistiken 
varit 67,8 %, vilket är det sjätte högsta procentantalet bland alla kommuner 
i hela Finland. Andelen Sibbobördiga studerande i Sipoon lukio är 81,2 
procent. Antalet studerande som i första hand söker till Sipoon lukio har 
således under de senaste tre åren varit tiotals större än antalet 
nybörjarplatser.   

Studerandena själva, deras vårdnadshavare, tjänstemannaledningen och 
till viss mån även beslutsfattarna är nog nuförtiden väl informerade av ovan 
nämnda saker.  

Företagsamheten har förstås antecknats i gymnasiets nya läroplan som 
träder i kraft den 1 augusti 2021. Sipoon lukio har tillsammans med Sibbo 
gymnasium beviljats projektbidrag av Undervisnings- och kulturministeriet 
för att förverkliga denna nya läroplan.  

Ett av Sipoon lukios mål är således att använda UBS projektbidrag för att 
inleda ett projekt om företagarverksamhet.   

Om man utöver det vill sätta ett ytterligare mål, dvs. grunda en tredje linje 
med företagarbetoning i Sipoon lukio, kräver detta naturligtvis klart fler 
resurser.  

Enligt våra uppgifter är det tyvärr inte sannolikt att kommunens 
ekonomiska situation skulle tillåta tilläggsresurser för nästan några som 
helst ändamål, åtminstone inte under det kommande budgetåret. 

Föredragande Undervisningschef Strandström Riikka 

Förslag Utbildningssektionen föreslår bildningsutskottet som sitt svar till 
fullmäktigemotionen att ingen skild Företagar-linje bildas i Sipoon lukio. Till 
gymnasiets läroplan hör att varje studerande ska ha möjlighet att utveckla 
sitt företagarkunnande. 
 
 

Behandling  

Beslut Den finskspråkiga utbildningssektionen godkände enhälligt föredragandens 
förslag. 

 
 
Bildningsutskottet 18.05.2021       

626/12.00.00/2021    

Beredare: Rektor Aarne Alatalo, aarne.alatalo(at)sibbo.fi, Specialplanerare 
Hanna Kindstedt, hanna.kindstedt(at)sibbo.fi 

 

Föredragande Bildningsdirektören Pietinen Jukka 



Förslag Ingen skild Företagar-linje bildas i Sipoon lukio. Till gymnasiets läroplan 
hör att varje studerande ska ha möjlighet att utveckla sitt 
företagarkunnande.  
Bildningsutskottet beslutar ge svaret ovan vidare till kommunstyrelsen och 
vidare till fullmäktige för behandling.  
 
 

Behandling  

Beslut Bildningsutskottet godkände föredragandens förslag.  

Paragrafen justerades genast på mötet  

 
Kommunstyrelsen 31.05.2021 § 176    

Föredragande Kommundirektör Grannas Mikael 

Förslag Kommunstyrelsen antecknar bemötandet för kännedom. Dessutom delger 
kommunstyrelsen ärendet fullmäktige och föreslår att motionen därmed är 
slutbehandlad. 

Behandling   

Beslut Kommunstyrelsen antecknade bemötandet för kännedom. Dessutom 
delgav kommunstyrelsen ärendet fullmäktige och föreslog att motionen 
därmed är slutbehandlad.  

   

Fullmäktige 17.06.2021 § 75    

626/12.00.00/2021    

Kommunstyrelsens förslag 

 Fullmäktige antecknar bemötandet för kännedom och beslutar att motionen 
därmed är slutbehandlad. 

Behandling   

Beslut Fullmäktige antecknade bemötandet för kännedom och beslutade att 
motionen därmed är slutbehandlad. 


